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Marie Nordmark (Områdeschef kollektivtrafiken) §29

Utses att justera Inger Breil

Justeringens plats och tid Regionens hus, Östersund ,  2021-08-31   13:00

Protokollet omfattar §§23-30
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§23

Fastställande av föredragningslista

Sammanfattning
Enligt reglemente för Pensionsrådet i Region Jämtland Härjedalen, har preliminär 
föredragningslista över de ärenden som avses bli behandlande under sammanträdet, skickats 
ut till ledamöter och ersättare.
Fråga om medicinsk fortvård ställs. 

Beslut
Preliminär föredragningslista fastställs som slutlig föredragningslista med tillägget att fråga 
om medicinsk fotvård lyfts in under punkten Verksamhetsplanering.

Paragrafen är justerad
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§24

Föregående protokoll

Förslag till beslut
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

Beslut
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

Paragrafen är justerad
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§25

Information från organisationerna

Sammanfattning
PRO

 Föreningen har haft distriktsmästerskap i boule, 16 lag från PRO-föreningar i länet tävlade i 
Hackås. 48 pensionärer deltog.

 Invigning av pumptrack i Myrviken, möjlighet att prova på olika idrotter den 28 augusti.
 Den 22 september genomförs den nationella friluftsdagen , PRO ställer upp med olika 

aktiviteter. 
 Utbildning för ledamöter i pensionärsrådet genomförs digitalt i november.
 Utbildningen 'Bättre tänker efter' för ledamöter i pensionärsrådet genomförs 30 augusti. 

SPF
 Flertalet föreningar börjar återgå till "normala" typer av aktiviteter, dock i första hand 

utomhus. Som exempel har SPF Frösön genomfört fem kultur- och motionsvandringar som 
skett var fjortonde dag samt haft tisdagsträffar i Badhusparken. 

 Distriktsmästerskap i golf och boule har genomförts och ska hållas i bridge i september. 
 Distriktet har i sin verksamhetsplan för 2021 en målsättning om att öka engagemanget för 

såväl Regionens pensionärsråd som kommunernas pensionärsråd. 
SKPF

 Årsmöte den 8 i Sveg med avtackning av ordföranden. 
 Höstens verksamhet startar upp vecka 36.  

Beslut
Pensionärsrådet noterar informationen till protokollet. 

Paragrafen är justerad
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§26

Uppföljning och planering

Sammanfattning
Ordföranden går igenom aktuell verksamhetsplanering som har skickats ut till samtliga 
ledamöter i samband med kallelsen till dagens sammanträde. 
Frågor som lyfts under sammanträder är:
Medicinsk fotvård. Det finns inte längre någon medicinsk fotvård i Strömsund. Detta är ett 
bekymmer för kommunens invånare. Blir en stor inskränkning om denna sorts vård uteblir.
Cristine Persson informerar om att det inkommit två medborgarförslag om medicinsk fotvård 
till Regionen och att dessa ska besvaras under hösten. 
Det föreslås att frågan ska sättas upp på ärendelistan till nästkommande sammanträde i form 
av en föredragning om nuläge. 
Vaccin mot TBE på hälsocentraler. Förslaget är att detta läggs till i sammanträdesplaneringen 
och tas upp på nästkommande sammanträde. 

Beslut
1. Medicinsk fotvård läggs in som en punkt vid kommande sammanträde. 
2. TBE-vaccination vid hälsocentralen läggs in som en punkt vid kommande sammanträde. 
 
 

Paragrafen är justerad
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§27

Information vaccinering lägesrapport

Sammanfattning
Regionöverläkare Urban Tirén informerar om aktuellt vaccinationsläge.
Nationellt har man har hunnit långt med vaccinationerna i alla regioner i Sverige. Många 
regioner planerar nu för avveckling av stora vaccinationscentraler (arenor, etc) under 
september – början av oktober. Det är dock fortsatt mycket arbete med vaccination mot covid-
19 under augusti - september – oktober även om man successivt lägger mer fokus på att nå 
grupper med lägre vaccinationstäckning t.ex. yngre vuxna, vissa områden, vissa 
kommundelar, utrikes födda - födda utanför Europa, de som väntar in alla andra samt 
vaccinmotståndare.

 Vaccination av 16- och 17-åringar, födda 2005 och tidigare, sedan vecka 31.
 Extrados covid-19-vaccin till personer med  nedsatt immunförsvar, pga sjukdom eller 

medicinering. Besked från Folkhälsomyndigheten idag 26 augusti. 
 Ny dos covid-19-vaccin till hela befolkningen?  Sannolikt att man behöver ge ny dos, kanske 

2022.
 Vaccination av barn 12-15 år? Inga besked från Folkhälsomyndigheten.
 Vaccination mot säsongsinfluensa startar november. Dessutom erbjuda pneumokockvaccin 

till riskgrupper som inte har fått detta tidigare.
 Andra infektioner: RS-virus-infektioner börjar öka redan nu. Kan bli många i vinter. (Finns ej 

vaccin).
Andel vaccinerade till och med den 25 augusti (Jämtland och Härjedalen).
Vaccinerade födda år 2005 och tidigare (16 år och äldre)

 Minst 1 dos. 81,4 %
 Dos 1 och dos 2.  66,9 %

Vaccinerade födda år 1956 och tidigare (65 år och äldre)
 Minst 1 dos.  94 %
 Dos 1 och dos 2. 91,4 %

Utrikesfödda, födda utanför Europa, genomförda insatser och pågående insatser. Jämtlands 
Län.

 Informationskampanj med hjälp av Folkhälsoenheten, mångspråkiga hälsoguider, 
Kompetensteam för migrationshälsa

 Information via kommuner, SFI/komvux/folkhögskolor m.m.
 Samarbeten inom respektive kommun.
 Information via frivilligorganisationer
 Information och samarbete med trossamfund
 Drop-in-vaccinationsmottagningar.

PowerPointbilder kommer att delges rådets ledamöter i samband med utskick av justerat 
protokoll. 
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Beslut
Pensionärsrådet noterar informationen till protokollet. 

Paragrafen är justerad
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§28

Personalförsörjningen / Sommar

Sammanfattning
Maria Söderkvist, hälso- och sjukvårdsdirektör informerar om läget inom hälso- och 
sjukvården under sommaren 2021. 
Sommaren pågår än inom sjukvården. Ingen utvärdering finns ännu men kommer att göras 
under september då man kommer fördjupa sig i beläggningsgrad, vårdplatser, ekonomisk 
uppföljning. 
Patientsäkerhet har fått ett uppdrag om att titta på avvikelser, speciellt avvikelser kopplat till 
utlokaliserade patienter.
Vården har haft verksamhetschef i beredskap sedan pandemins start. Denne har haft mandat 
att styra patientflödet från akuten och till vårdavdelningarna på sjukhuset. Denna funktion har 
därefter kompletterats med chefsskap nattetid (för styrning av beläggning, utlokaliserade). 
Generellt har det varit hård belastning på slutenvården, varierat tryck på de olika klinikerna. 
Dagliga vårdplatsmöten har genomförts i samverkan för att minska trycker på belastade 
enheter.
Oro inför sommaren rörande IVA-kapacitet gjorde att fyra IVA-platser skapades. 
Belastningen har dock varit låg och ska utvärderas under hösten.
Sjukhuset har haft nattöppet UVA där intermediär vård har bedrivits. 
Personal har inte behövt bryta semestrar från arbetsgivarens sida. Dock haft semesterpaket - 
ska utvärderas.
Hälso- och sjukvårdsdirektör har träffat fackförbunden för snabb utvärdering - inga stora 
ärenden hittills.

Rörlighet sjuksköterskor - intern rörlighet. Vissa områden haft större utflöde. vissa områden 
har haft större inflöde. Rörligheten har många orsaker såsom föräldraledighet, studier, nytt 
arbete inom kommun eller andra regioner.
Rådets ledamöter undrar om bonussystemet har nyttjats.
Bonussystemet används i kommunikationen utåt. Det finns några som kommer att beröras i 
detta nu och troligtvis kommer några ärenden till under hösten.   
Rådets ledamöter undrar över vårdskulden i pandemins fotspår.
Regionen har haft många väntande samt dragits med bristande tillgänglighet redan innan 
pandemin. Många har väntat länge. Regionen kommer att operera vissa typer av patienter i 
Sollefteå. (enklare operationer) för att kunna använda de egna resurserna för patienter som 
behöver mer vård.

Beslut
Pensionärsrådet noterar informationen till protokollet. 

Paragrafen är justerad
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§29

Kollektivtrafiken

Sammanfattning
Marie Nordmark, områdeschef Kollektivtrafiken informerar om: 
Coronaläget kopplat till kollektivtrafiken

 Målet under pandemin har varit att hålla igång kollektivtrafiken och undvika trängsel.
 Särskild kollektivtrafik: ensamåkning under pandemin. Ganska få resenärer. Ökat tryck efter 

vaccination. Samordnar färdtjänsten från och med idag. 
 Allmän kollektivtrafik: Förstärkning, öppnar upp enligt nationell plan. Ökad smittspridning 

har gjort att restriktioner fortfarande kvarstår.
 Utmaningar framåt - hur kommer resandet att se ut? Mer hemarbete, vågar resenärer välja 

kollektivtrafik fortsättningsvis?  
Östersundslänken
Östersunds kommun skulle vilja göra något annat av Gustav III torg. Planarbete.
Arbetet under året har till stor del varit logistiskt, översyn av hållplatser med mera för 
åstadkomma ett bra flöde av kollektivtrafik genom Östersund. Fler linjer ska kunna gå hela 
vägen genom stan. Det som nu skissas på är bättre hållplatser vid Jamtli och fler hållplatser 
vid sjukhusområdet. Framtidens centrumhållplats kommer att ligga vid turistbyrån/kyrkparken 
med vänthall. Där ska både stadsbussarna och regionbussarna stanna. 
Endast stadstrafik kommer att stanna vid GIII. 
Det ska tillskapas ett bra väderskydd vid samtliga hållplatser samt en bra angöring med 
trottoarkanten (minska nivåskillnad) för att öka tillgängligheten vid exempelvis påstigning 
med rullator. 
Tidsplanen: överprövning pågår. Ursprunglig plan vad att börja själva byggandet vid 
årsskiftet 2021-2022. Nuvarande prognos är att hinna vara färdiga med centrumhållplatsen, 
GIII samt Jamtlis hållplats årsskiftet 2022-2023. Ej slutliga lösningar vid järnvägsstation och 
sjukhusområdet vid denna tidpunkt. 
Det finns idag ingen färdig lösning kring sjukhuset men arbete pågår i samverkan med bland 
annat Östersunds kommun. Det kommer att behövas mer yta vid sjukhuset för att kunna få 
plats med trafiken. 
Exempel på krav vid kommande stadsbussupphandling:

 Låggolvsbussar med nigningsfunktion
 Röstupprop och visning av nästa hållplats inne i bussen
 Utrop av linje och destination utanför bussen
 Flexutrymmen (plats för två rullstolar)

Pensionärsrådets ledamöter lyfter att det vore bra med betalningsmöjlighet i mitten på bussen 
så att rullatorburna slipper ta sig fram till chauffören för att betala samt att det vore önskvärt 
med rabatterade priser på biljetter.
Marie Nordmark informerar om att det idag inte finns teknik för betalning i mitten av 
bussarna. Att ha påstigning på mitten av bussen bidrar till en minskad servicefunktion till 
resenärer som vill/behöver hjälp med betalning. 
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Marie Nordmark uppger vidare att det idag finns seniorpris på biljett och att det går att få 
busskort hemskickad. 
 
 

Beslut
Pensionärsrådet noterar informationen till protokollet. 

Paragrafen är justerad
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§30

Ny sammanträdestid Pensionärsrådet

Sammanfattning
Vid Pensionärsrådet den 26 oktober 2020, fastställdes sammanträdestider för 2021. 
Med anledning av Regionstyrelsen har sitt sammanträde den 9 december, föreslås att 
Pensionärsrådet flyttar sitt sammanträde till den 6 december 2021. 

Förslag till beslut
Pensionärsrådet sammanträde den 9 december 2021, flyttas till den 6 december 2021 klockan 
13-16.

Beslut
Pensionärsrådet sammanträde den 9 december 2021, flyttas till den 6 december 2021, klockan 
13-16.

Paragrafen är justerad
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